

TETHYS Entomological Research

Instructions for authors

Subject. The annual edition publishes articles on insect systematic, morphology, phylogenetic reconstruction, evolution, zoogeography, phenology and biology. Papers on interesting and original faunistic observations and regional faunistic reviews are also accepted. Articles related to the study of Middle Asian insects are preferred.

Language. Articles must be in Russian or English. In keeping with our effort to disseminate scientific information from Middle Asia to the widest possible audience, authors are strongly encouraged to submit their articles in English. In transliteration between Latin and Cyrillic alphabets authors should use the following rules: e, э - e; ж - zh; й - y; x - kh; ц - ts; ч - ch; ш - sh; щ - shch; ь, ы - ' ; ы - y; ю - yu; я - ya.

Volume and publication structure. Manuscripts must be submitted as 2 printed copies and on 3.5" diskette (on e-mail) to the Editorial Board. Articles should be typed in Microsoft text editor WORD, font - Times New Roman, font size - 10. The genus and species names of plants and animals should be done in *Italic*. The preferred length of manuscripts is 12-15 pages, although lengths of up to 50 pages may be considered. The suggested publication structure as follows:

- Article title
- Names and addresses of authors
- Main text of article
- References
- Detailed Summary (for Translation)
- Pictures
- Photographs
- Captions for drawings and photographs

The suggested structure of the main text of non-taxonomic article might be as follows: *Introduction, Material and Methods, Results, Discussion, Conclusions, Acknowledgements*.

Drawings and photographs. One copy of ink drawings to be submitted. They should have numbers according to the article text; parts of drawings maybe marked in Latin script. Tone pictures are not acceptable. Good quality black/white photographs should have details on the back, written in pencil (author's names, title of article, drawing number, the direction of the top has to be marked by arrow). Drawings and photographs may be returned after publication upon author's request.

Reference. In main text of articles in English reference to Russian authors must be in Latin script (for example - Kadyrbekov, 1993). The reference must be translated in the list of references. For example:

Kadyrbekov R.Kh., 1993. Ecological and zoogeographical analysis of the aphid's fauna (Homoptera, Aphidinea) of the natural biogeocoenosis of Southeast Kazakhstan. *Izvestiya Nat.Ac.of Sci., ser. biol., n. 1. P. 20-24* (in Russian).

Authors receive 20 gratis reprints.

We welcome and request new subscribers to help support the growth of this edition. The cost for an annual postage-paid subscription is \$35 per year. For further information, manuscript submissions and subscription payment contact:

"TETHYS Entomological Research",
Dr. Roman V. Jashenko, Editor-in-Chief.
Institute of Zoology, Akademgorodok, Almaty, Kazakhstan, 480060,
Phone/Fax: (+7-3272) 482754
e-mail: roman@jashenko.almaty.kz or tethys@jashenko.almaty.kz

TETHYS Entomological Reserach

Правила для авторов

Тематика. Журнал публикует работы по теоретическим и прикладным вопросам энтомологии и арахнологии. Предпочтение будет отдаваться работам, посвященным среднеазиатскому региону.

Язык. Статьи подаются на английском и русском языках. Для поддержания усилий по распространению научной информации среди широкого круга энтомологов всего мира настоятельно рекомендуется подавать статьи на английском языке (с адекватным вариантом рукописи на русском языке). При транслитерации кириллицы в латиницу необходимо придерживаться следующих переходов. е,э - *e*; ж - *zh*; й - *y*; х - *kh*; ц - *ts*; ч - *ch*; ш - *sh*; щ - *shch*; ь, ы - *'*; ы - *y*; ю - *yu*; я - *ya*.

Объем и структура публикаций. Рукописи представляются в редакцию на 3.5" дискете (или по e-mail) и в 2-х отпечатанных на принтере экземплярах. Статья должна быть набрана в текстовом редакторе WORD, гарнитура Times New Roman, размер шрифта – 10. Интервал - одинарный. Курсивом в тексте следует отметить родовые и видовые латинские названия животных и растений. Предпочтительны рукописи объемом до 12-15 страниц, статьи большего объема публикуются по согласованию с редакцией. Предлагаемая структура рукописи следующая:

Название статьи

Фамилия и адреса авторов

Учреждение, в котором работает автор, и его адрес

Основной текст статьи (включая таблицы)

Литература

Краткий реферат, раскрывающий основное содержание статьи, приводится на русском языке для англоязычных рукописей).

Подписи к иллюстрациям

Основной текст статьи желательно приводить по разделам: *введение, материал и методики, результаты исследований, обсуждение результатов, выводы, благодарности.*

Иллюстрации. Выполненные черной тушью штриховые и точечные рисунки подаются в одном экземпляре, они нумеруются по порядку упоминания в тексте. Черно-белые фотографии представляются размером не более 29 x 21 см (формат А4). На обороте каждого рисунка или фотографии тонким карандашом должны быть указаны фамилия автора, название статьи, номер рисунка, а также стрелкой обозначена верхняя сторона иллюстрации. На полях статьи желательно указать местоположение иллюстраций в тексте.

Литература. В англоязычном варианте, ссылки на авторов русскоязычных публикаций необходимо приводить латинскими буквами, например: (Kadyrbekov, 1993), R. Kadyrbekov (1993). В списке литературы название этой публикации дается в переводе на английский язык.

Kadyrbekov R.Kh., 1993. Ecological and zoogeographical analysis of the aphid's fauna (Homoptera, Aphidinea) of the natural biogeocenosis of the South-East Kazakhstan. *Izvestiya NAN RK., ser. biol., n. 1, pp. 20-24.* (in Russian).

Все рукописи рецензируются. Редакция оставляет за собой право вносить незначительные изменения в рукописи статей без согласования с авторами.

Авторам бесплатно предоставляется 20 оттисков.

Адрес для переписки:

Яшенко Р.В., "TETHYS Entomological Research."

Институт зоологии РК, Академгородок, Алматы, Казахстан, 480060,

Тел./Факс: (3272) 482754.

E-mail: roman@jashenko.almaty.kz или tethys@jashenko.almaty.kz

Настоящее издание рекомендовано к печати Ученым советом Института зоологии РК *Tethys Entomological Research* подготавливается и издается научным обществом Tethys

Подписано в печать 18 июля 2000 г.
Отпечатано в Обществе TETHYS 20-22 июля 2000 г
Тираж 1000 экз.